

Courtesy Translation

MCRONU-095-2012

New York, April 12, 2012

Excellency:

I have the honor to present to you the compliments of the Government of Costa Rica and its Permanent Mission to the United Nations, and convey to you the following official communicate of our Government:

Costa Rica started its process to establish the outer limits of its continental shelf beyond 200 miles on May 11 2009 by the presentation of its "Preliminary Information" document in accordance with SPLOS/183 .

With this, Costa Rica complied with the ten year time period referred to in Article 4 of Annex II to the Convention of the Law of the Sea, since SPLOS/183, paragraph 1 (a) indicated that this could be satisfied by the submission of preliminary information indicative of the outer limits of the continental shelf beyond 200 miles, a description of the status of the preparation of the final presentation, and its intended date of submission.

In reference to the above mentioned " Preliminary Information indicative of the Outer Limits of the Continental Shelf and Description of the Status of Preparation of making a Submission to the Commission on the Limits of the Continental Shelf for the Republic of Costa Rica" , my country is pleased to convey an updated description of the status of preparation and new intended date

of making a submission in accordance with the requirements of article 76 of the Convention and with the Rules of Procedure and the Scientific and Technical Guidelines of the Commission on the Limits of the Continental Shelf.

Status of Preparation

The “Technical and Scientific Advisory Commission for Costa Rica’s Continental Shelf” has been working, based on modeled data and field data provided by GRID-Arendal and NOAA, in selecting the specific areas for which real data has to be collected. There is a large area included in the document with Preliminary Information presented by Costa Rica that lacks of field data.

Since Costa Rica does not have oceanographic research vessels or instrumentation to acquire high precision bathymetric data, we are working in trying to find sources of funding and/or international collaboration to acquire such data.

In order to find the points that delineate the foot of the slope within the potential extension of the continental shelf, the local commission has determined that field data needs to be collected for an area of around 300 X 300 NM. The funding, collection and processing of that data is the aspect that delays the final official presentation and the main reason why we are presenting a new date to complete the final documentation to establish the limits of the Costa Rica continental shelf beyond the 200 NM of the EEZ.

Intended date of submission

A full submission is planned to take place within five years of this update, unless otherwise specified in light of circumstances.

According with SPLOS/183 my country cordially request His Excellency that this note is officially notified to the Member States and made available , in

accordance with established practice, by being posted on the web site devoted to preliminary information of the Commission of the Limits of the Continental Shelf.

I avail myself of this opportunity to convey to you, Excellency, the assurances of my highest consideration.

With regards,

Eduardo Ulibarri
Ambassador, Permanent Representative

**H.E. Mr. Ban Ki-moon
Secretary General
United Nations
New York**



Misión Permanente de Costa Rica ante las Naciones Unidas

211 E. 43rd Street, Room 903, New York, NY 10017. Tel: (212) 986-6373 Fax: (212) 9866842

MCRONU-095-2012

New York, 12 de abril de 2011

Excelencia:

En nombre de mi Gobierno y de la Misión Permanente de Costa Rica ante las Naciones Unidas, lo saludo muy atentamente y tengo el honor de adjuntar el siguiente comunicado oficial del Gobierno de Costa Rica.

Costa Rica inició el proceso para el establecimiento de los límites exteriores de su plataforma continental más allá de las 200 millas en mayo del 2009, mediante la presentación de la “ Información Preliminar” de acuerdo con los requisitos del artículo 76 de la Convención de las Naciones Unidas sobre Derecho del Mar y SPLOS/183.

Con la presentación referida Costa Rica cumplió con el período de diez años señalado en el Artículo 4 del Anexo II de la Convención de las Naciones Unidas sobre el Derecho del Mar, dado que SPLOS/183 , en su párrafo 1 (a) , estableció que este plazo podría ser cumplido por los estados mediante la remisión de la “Información Preliminar indicativa de los Límites Exteriores de su Plataforma Continental más allá de las 200 millas náuticas, descripción del estado de la preparación y fecha prevista para la presentación”.

En relación con dicha “Información Preliminar”, Costa Rica tiene el agrado de transmitir una actualización del estado de la preparación y fecha prevista para la presentación, de acuerdo con lo establecido por el artículo 76 de la Convención y las Reglas y Directrices Científicas y Técnicas de la Comisión de Límites de la Plataforma Continental.

Estado de la Preparación

La “Comisión Costarricense de Asesoría Técnico Científica para la Plataforma Continental” ha basado su trabajo en datos modelados y de campo facilitados por GRID-Arendal y la Administración Nacional de Océanos y Atmósfera de los Estados Unidos (NOAA), de donde ha seleccionado las áreas específicas para las cuales se cuenta con información real recolectada. No obstante, hay un área de gran tamaño incluida en el documento de “Información Preliminar” presentado en el 2009, para la cual no se tienen aún datos de campo.

Por no contar Costa Rica con buques oceanográficos dotados de sonares de alta precisión y sistemas de navegación con GPS geodésico ni instrumentos que permitan adquirir información batimétrica de alta precisión, continuamos explorando vías de financiamiento o cooperación internacional con el fin de conseguir dicha información.

La información que se debe recolectar corresponde a un área de 300 por 300 millas náuticas. El financiamiento, recolección y proceso de la información requerida ha retrasado la preparación de la información final, siendo la razón principal por la que presentamos una nueva fecha prevista para realizar dicha presentación final.

Nueva fecha prevista

Costa Rica tiene previsto realizar la presentación final dentro de un período de cinco años a partir de la fecha de presentación de esta actualización.

En cumplimiento con SPLOS/183 me permite solicitar que esta nota con la actualización del estado de la preparación y fecha prevista para su presentación sea colocada en el sitio web de la División de Asuntos Oceánicos y de Derecho del Mar.

Aprovecho esta oportunidad, Excelencia, para reiterar a usted las seguridades de mi más alta consideración y estima.

Atentamente,



**S.E. Sr. Ban Ki-moon
Secretario General
de las Naciones Unidas
New York**